
Axel og Allans orientering efter 3. og sidste workshop om kultur-
centerprojektet

Vi har talt med store bogstaver over for kommune og arkitekter, og denne procesplan så frem på work-
shop 3 forleden. Planen beskriver forløbet frem til hovedprojektet, der bliver udgangspunkt for udbud og 
byggeri. Den procesdel, der afslutte den 28.5., er den første del, hvor SvendborgArchitects bistår til for-
mulering af idéoplægget. Allan og jeg har ønsket at kommentere idéoplægget, og oplægget sendes ud 
inden det ekstra møde den 28.5. Det ser også ud til at styregruppen lever med helt i gennem, hvad 
kommunen ikke havde tænkt sig.

Kommunen mener, at den nuværende lokale styregruppe reducerer sin funktion/falder væk, når der 
dannes et byggeudvalg med en person fra områdefornyelsen og en person fra lokaludvalget. Vi foreslår, 
at lokaludvalget lader det være op til os to at afgøre, hvem af os, der går ind i byggeudvalget.

Den lokale styregruppe har opnået en del frem til nu. Styregruppen vil ikke nedlægge sig selv, men fra 
byggeudvalgets start følge de to byggeudvalgsmedlemmer, ligesom de to får brug den stærke lokale
klangbund. 

Det er for os stadig noget uklart, om skolen eller kulturen bliver det toneangivende for kulturcentret. Vi 
arbejder for, at kulturen bliver den toneangivende og tegner projektet.

Det er et væsentligt problem, at forvaltningen kun kan levere politikerne et projekt inden for den beslut-
tede ramme på 29 millioner kr. På den ene side må det være sådan. På den anden side er beløbet for 
lille. Men vi mener at se, hvordan vi skal kringle den situation.

Lokaludvalgets holdning er vigtig for projektet. Det er tydeligt. Der kan derfor i forløbet opstå forhold, 
som vi vil forelægge for hele i selve lokaludvalget. Det vender vi i så fald tilbage til.
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